

大一口語練習學習單

1. 對話學習新單字 (20 個)

1. folks 鄉親們
2. insane 瘋狂的
3. flips 翻轉
4. normally 通常情況下
5. ultimate 最終的
6. selfies 自拍
7. Mars 火星
8. domes 圓頂
9. gardener 園丁
10. out-of-this-world 超凡脫俗
11. sandcastle 沙堡
12. epic 精彩
13. craters 隕石坑
14. signs 跡象
15. caves 洞穴
16. manageable 可管理
17. colonization 殖民化
18. Jupiter 木星
19. Saturn 土星
20. surreal 超現實主義

2. 對話學習實用句型 (10 個)

1. Imagine floating around with zero gravity and looking down at Earth... that would be insane.
想像一下在零重力環境下漂浮並俯視地球……那將是瘋狂的。
2. I'd probably try doing flips in zero gravity or eat floating snacks like in the movies.
我可能會嘗試在零重力下翻轉或像電影裡那樣吃漂浮的零食。
3. It's like the ultimate adventure. 這就像一場終極冒險。
4. And sharing that moment with your parents would be really special.
與父母分享那一刻將會非常特別。
5. Still, I bet someday people will build little domes or space hotels on other planets.
不過，我敢打賭，有一天人們會在其他星球上建造小圓頂或太空飯店。
6. An adventure on Mars sounds epic! 火星上的冒險聽起來很精彩！
7. Maybe one day, farther out, we could visit moons of Jupiter or Saturn, like

Europa.

也許有一天，我們可以去更遠的地方探訪木星或土星的衛星，例如木衛二。

8. That'd be wild! 那太瘋狂了！

9. It'd be surreal to actually be there and look back at Earth.

真正到達那裡並回望地球會有一種超現實的感覺。

10. Imagine the view—seeing the whole planet from up there.

想像一下從那裡俯瞰整個星球的景色。

3. 學習心得

這次與 ChatGPT 聊了跟外太空與星球有關的話題，認識到了一些外太空與星球有關的單字，句型上更了解講話時的語氣與用法，但有時說話時還是會不知道要說什麼，正在努力讓口語表達更順暢。